
                     
 
 

 
 
Robert Leko o FIVB Grand Slemu u Holandiji 
 
Nakon par godina, tačnije to je bilo 2010.g, ponovo sam odreĎen od strane FIVB-ja da sudim turnir 
u Hagu, u Holandiji. Nekako na prvi pogled, iako sam znao da sudim jedno Grand Slam 
takmičenje, ujedno i test turnir za sledeće Svetsko prvenstvo u odbojci na pesku koje će se baš 
održati u ovoj zemlji, nisam se baš obradovao kada sam video nominacije. PogaĎate i razlog, a to 
su veoma loši vremenski uslovi, koji su ovaj turnir “krasili” prethodnih godina.   
 
Ono što je ovaj turnir toliko odvajalo od drugih ove godine u najavi jeste da ću imati prilike da radim 
sa četiri sudijska delegata i to: Žoze Kazanova (POR), Deril Frizen (CAN), Maria Viljaš Boaš (BRA) 
i Piter Hreščuk (AUS). TakoĎe, od strane FIVB, imenovana su i četiri Tehnička Supervizora i to: 
Sara Seravali (ITA), Ilija Volodarski (RUS), Gamina Mei (EGY), i čuveni Roberto ReĎani 
(ITA)(učestvovao na svih sedam Olimpijskih igara od kako se održavaju takmičenja odbojke na 
pesku ). 
 
Za razliku od sledećeg Svetskog prvenstva koje će se igrati u četiti holandska grada, Hag, 
Amsterdam, Apeldorn i Roterdam, ove godine izostao je samo poslednje imenovani (iz tehnčkih 
razloga) tako da se ovaj Grand Slam igrao u preostala tri grada, i to je razlog zbog čega su 
imenovana četiri sudijska delegata. 
 
Sudije vam neću imenovati, zbog toga što bi zauzelo pola stranice teksta ali tu je slika pa se lako 
može videti koje sve bio prisutan, meĎu njima i par olimpijskih sudija.  Ujedno, ovo je bila prilika za 
mnoge sudije da se dokažu svojim kvalitetima i da ujedno mogu biti akteri ovako velikih takmčenja.  
 
Ponedeljak, 14.07. 

 Jutaranja klinika, Bel Air Hotel, Hag 

 
Počelo je uobičajeno, sa dobrodošlicama od strane organizatora i predstavnika generalnog 
sponzora avio kompanije Transavia, Bas Van der Goor fondacije, preko tehničkog supervizora, sa 
standardnim predstavljanjem sudija, a kada je sve to završeno, prešlo na uobičajeni pisani “test” za 
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sudije. Bilo je sudija, onih sa poslednjih Olimpijskih igara, koji su bili na donjoj granici prolaza, ali je 
objavljeno da su svi prošli?! 
 
Bilo kako bilo, prešli smo na tumačenje novih pravila, a najviše Ih je bilo i odnosilo se na rad 
drugog sudije, s obzirom na promene koje su se desile u prethodna dva meseca. Pa tako: 
- Ukoliko je grešku prilikom nadigravanja dosudio prvi sudija, drugi sudija ne pokazuje sudijske 

znake sledeći prvog sudiju nakon završenog nadigravanja. 
- Ukoliko pak grešku na mreži, ometanje u protivničkom polju, i greške iz svog delokruga dosudi 

drugi sudija, pokazuje se vrsta greške, ako je potrebno pokazati igrača koji je načinio grešku, i 
onda pokazati stranu koja ekipa će sledeća servirati za prvim sudijom. 

- Kod promene strana terena, TO i TTO, koje inače pokazuje drugi sudija, prvi sudija ne sledi 
drugog sudiju, dakle, ne pokazuje nikakav znak. 

 
Ne znam kako i zašto, ali šta je tu je - odreĎen sam od strane Žeze Kazanove da ispred svih 
sudija, izaĎem i učestvujem u demonstraciji zvaničnih sudisjkih znakova, kako bi se što je više 
moguće unificiralo pokazivanje istih od strane svih sudija. Dakle, prvo sam ja pokazao sudijsk i 
znak pa je nakon toga pušten slajd sa zvaničnim sudijskim znacima. I tako svih 25.  

            
 
 
Tereni                                                                                                                      Centralni teren 

Nakon toga prešlo se na inspekciju terena kojih je u Hagu (veoma lako napraviti 1000), ali 
zvaničnih je bilo sedam. Nakon toga prešlo na test mečeve gde su se uigravali timovi dodavača 
lopti, ravnača terena, ostalog tehničkog personala, kao i nas sudija. Naravno, pokazna vežba nije 
ni mene mimoišla, ali to sam negde i očekivao s obzirom da sam po prvi put imao priliku da 
saraĎujem sa Žoze Kazanovom. Naravno, sve prošlo u najboljem redu po mene i polako smo se 
pripremali za odluku četiri sudijska delegate koji će od sudija napustiti Hag i otići u ostale gradove 
domaćine turnira ove godine, Amsterdam i Apeldorn.  
 
Naravno, šale nikad na odmet kod nas sudija, pa je tako bilo i u periodu iščekivanja, ko će od 
sudija na pakovanje garderobe ponovo, ko će to sve nositi, na koliko dugo se odlazi, pa se treba 
ponovo vratiti u Hag, itd… 
 
Bilo kako bilo, bio sam jedan od srećnika, jer sam nominovan za dve grupe, muška i ženska, koje 
će se igrati u Amsterdamu, sa još dvojicom sudija, Džamal Berghulom (ALG) i Hoze Maria 
Padronom (ESP), naravno pored nas nominovan je sudijski delegat Maria Viljaš Boaš (BRA) kao i 
Tehnički Supervizor, Roberto ReĎani (ITA).  
 
 
Utorak, 15.07. 
Jutarnji miting sa sudijskim delegatima protekao je relativno mirno, mada glavni meĎu njima Žoze 
Kazanova, nije krio svoje nezadovoljstvo angažovanjem pojedinih sudija prethodnog dana, pa tako 
i sudijskih delagata. Imao je mnogo toga što je zamerao, pa tako: 
- Pri inspekciji terena učestvuju sva službena lica, 
- Obratiti pažnju na male detalje koje svima “život” znače, 
- Ne otaljavati posao samo da bi se reklo da je posao uraĎen, a nije! 
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- Oštri predmeti moraju biti zaštićeni kako ne bi došlo do povreda, svih učesnika odbojke na 
pesku 

 
Naravno, osvrnuo se i na test prethodnog dana gde je takoĎe osuo paljbu po sudijama (u množ ini, 
ne imenujući pojedince), da je neoprostivo za par njih da budu na donjoj granici pismenog testa! 
Posle se prešlo na prvo kolo kvalifikacija, gde sam imao prilike da odsudim dva meča, jedan kao 
prvi i jedan kao drugi sudija, nakon čega nas je čekao šatl za transport do hotela, pakovanje i 
selidba u novi grad, novi hotel.  
 
Negde oko 16h stigli smo u Amsterdam, u novi hotel i svega pola sata pauze pa smo se svi 
zajedno uputili ka terenu koji je trebalo uraditi inspekciju. Teren je bio smešten na biznis plazi, 
izmeĎu četiri oblakodera, meĎu poslovnim bankama i jednom od najvećih advokatskih Kancelarija 
na svetu. Bilo je pravo uživanje biti deo svega toga. Od strane sudijskog delegata odreĎen sam da 
uradim inspekciju terena, a najveću pomoć  tom prilikom imao sam upravo, ni manje ni više, od 
strane već pomenutog Roberta ReĎanija. Naravno, pokušao sam da “ukradem” deo neverovatnog 
iskustva od ovog čoveka, i moram priznati da se ni on nije štedeo da isto to iskustvo podeli sa 
mnom. On je bio jedan od najzaslužnijih što je stadion sa poslednjih olimpijskih igara izgledao, pa 
malo je reći, fantastično! Hvala Roberto  
 
 
Sreda, 16.07. 

 Biznis Plaza, Amsterdam 

 
Dve grupe, muška i ženska, igrane su u Amsterdamu, te je na programu samo dvanaest mečeva u 
dva dana, što je ostalim sudijama koji su nastavili svoj rad u Hagu,bilo smešno malo. Mnogi od njih 
su slali poruke sa tektsom “blago vama”, “došli ste na godišnji..” 
 
Bilo kako bilo, počela su takmičenja, bez nekih većih problema po nas sudije, ostale zvaničnike, 
sve je funkcionisalo u najboljem redu, sem nekih sitnih detalja organizacionog tipa. Bio sam 
nominovan na četiri meča od kojih sam bio tri kao prvi i jedan kao drugi sudija. 
 
Na kraju dana svaki od sudija dobio je ocene za pojedinačna ostvarenja tokom dana. Od nas 
trojice prisutnih sudija, imao sam samo jedan komentar za razliku od ostalih čije su rubrike bile 
poprilično popunjene. Na kraju dana dobio sam ocenu 94 kao prvi i 96 kao drugi sudija. 
 
Četvrtak, 17.07. 
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 AUS vs. USA 

Poslednji dan takmičenja po grupama značio je i novu selidbu na kraju kraju dana, s obzirom da je 
za neke sudije ovde kraj angažovanja na ovom takmičenju, pa je tako bio slučaj i sa mnom. 
 
Poslednjeg dana takoĎe sam bio nominovan da sudim četiri meča, i to dva kao prvi i dva kao drugi 
sudija, gde je bilo dosta veći pritisak na sudije u odnosu na prethodni dan jer su timovi odlučivali o 
plasmanu u grupi. 
 
Naravno i ovaj dan je protekao onako kako se samo poželeti može, tako da sam na kraju dana 
dobio ocene 96 kao prvi sudija i 100 kao drugi sudija. Dakle, prosečna ocena koju sam dobio na 
ovom turniru je 95 kao prvi i 98 kao drugi sudija. 
 
Nakon toga ponovo smo se uputili ka hotelu, pakovanje i sledila je selidba ka Hagu, koja je značila 
i kraj turnira za mene.  
 
Bilo je ovo jedno veliko iskustvo za mene, zadovoljan sam svojim nastupom, zadovoljni su bili i 
sudijski delegati onim što su videli, a ako se po jutru dan poznaje onda će sigurno biti još ovakvih 
izveštaja i sa mnogo većih takmičenja….  
 
Veliki pozdrav svima i vidimo se za koji dan u Klagenfurtu, najvećem turniru na svetu   
 


